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Rada Miejska w Prudniku 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Protokół nr XXIV/2022 
 

Posiedzenie w dniu 26 kwietnia 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 26 kwietnia 2022 r. o godz. 11:00, a zakończono o godz. 12:30 tego 

samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 4 członków. 

Obecni: 

1. Zygmunt Bochenek 

2. Rafał Bolibrzuch 

3. Marcin Domino 

4. Katarzyna Rożek 

5. Jacek Urbański 

6. Tomasz Wisła 

/lista obecności stanowi załącznik nr 1/ 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

Posiedzeniu komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 

Zygmunt Bochenek. 
Przewodniczący Komisji Zygmunt Bochenek na wstępie przywitał radnych oraz 

zaproszonych gości. Stwierdził, że komisja posiada quorum do podejmowania opinii  

i wniosków. 

 

2. Petycja - strefa ciszy elektromagnetycznej. 
Przewodniczący Komisji Zygmunt Bochenek poinformował, że petycja pojawia się po raz 

drugi. Teraz dokumenty zostały złożone w sposób kompletny. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po zapoznaniu się z treścią złożonej petycji dot. 

„ustanowienia obszaru ciszy elektromagnetycznej na terenie Gminy Prudnik” oraz 

dostępnymi opiniami i stanowiskami instytucji i organizacji stwierdziła, że w zakresie 

wpływu elektroskażeń na zdrowie człowieka nie wykazano jednoznacznego negatywnego ich 

wpływu w tym zakresie - choć należy potwierdzić, że w literaturze pojawiają się skrajne 

stanowiska wykluczające się nawzajem. W sprawie Komisja uznała, że Rada Miejska 

w Prudniku nie ma kompetencji, a tym bardziej narzędzi do zbadania przedmiotowego 

problemu, by w konsekwencji zakwestionować rozwiązania przyjęte w regulacjach 

powszechnie obowiązującego prawa w tym ustawach i aktach wykonawczych do nich w tym 

np.: ustawy Prawo telekomunikacyjne (która wprowadziła możliwość zajmowania przez 

operatorów pasm częstotliwości pozwalających na wykorzystanie technologii 5 G), ustawy 

o wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych oraz niektórych innych ustaw, czy 

też rozporządzenia Ministra Zdrowia w sprawie określenia dopuszczalnych poziomów pól 

elektromagnetycznych w środowisku (wydane na podstawie art. 122 ust. 1 ustawy Prawo 

ochrony środowiska). 

Dla identyfikacji ewentualnych zagrożeń i ich wpływu na organizmy żywe należałoby zlecić 

przeprowadzenie stosowych - specjalistycznych badań, które wskazywałyby jednoznacznie na 

ewentualną skalę tego zjawiska. 

Reasumując: w świetle ustaleń Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Miejska w Prudniku 

uznaje petycję za bezprzedmiotową. 

 



2 

 

Głosowano w sprawie: 
Petycja - strefa ciszy elektromagnetycznej. Przyjęcie zaproponowanego rozstrzygnięcia - 

negatywne rozstrzygnięcie petycji.  

Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Zygmunt Bochenek, Rafał Bolibrzuch, Jacek Urbański, Tomasz Wisła 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Katarzyna Rożek 

 

3. Rozpatrzenie wniosku. 
Przewodniczący Komisji Zygmunt Bochenek poinformował, że dnia 5 kwietnia 2022 r. do 

komisji wpłynął wniosek w sprawie budowy sieci wodociągowej i kanalizacyjnej na ul. Gen. 

Andersa i Gen. Maczka w Prudniku.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po zapoznaniu się z treścią złożonego wniosku w sprawie 

budowy sieci wodociągowej i kanalizacji na ulicy gen. Andersa i gen. Maczka w Prudniku, 

stwierdziła następujący stan faktyczny: 

Zgodnie z art. 21 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne 

opracowuje wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych będących w jego posiadaniu. 

Plan określa w szczególności: planowany zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych; 

przedsięwzięcia rozwojowo-modernizacyjne w poszczególnych latach; przedsięwzięcia 

racjonalizujące zużycie wody oraz wprowadzanie ścieków; nakłady inwestycyjne 

w poszczególnych latach; sposoby finansowania planowanych inwestycji. Plan powinien być 

zgodny z kierunkami rozwoju gminy określonymi w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy, z ustaleniami miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego oraz ustaleniami zezwolenia wydanego temu 

przedsiębiorstwu na prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków. Przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne przedkłada plan 

burmistrzowi, który sprawdza, czy spełnia on warunki określone w w/w przepisach. 

Zarząd Spółki w miesiącu marcu przedłożył Burmistrzowi Prudnika projekt planu 

(zaopiniowany pozytywnie przez Radę Nadzorczą ZWiK ), który został poddany weryfikacji. 

Zgłoszone zostały do niego uwagi dot. między innymi rozbudowy sieci (wodociągowej 

i kanalizacyjnej) przy osiedlach domów jednorodzinnych. 

Projekt uchwały wraz z harmonogram realizacji wieloletniego planu modernizacji i rozwoju 

urządzeń wodociągowych oraz realizacji wieloletniego planu modernizacji i rozwoju 

urządzeń kanalizacyjnych po weryfikacji przez Burmistrza Prudnika został przedłożony 

Radzie Miejskiej, który w związku z wątpliwościami Radnych na sesji w dniu 31 marca 

2022 roku został wycofany z porządku obrad. 

Burmistrz Prudnika po kolejnej weryfikacji przedstawił projekt uchwały na sesję w dniu 

28 kwietnia 2022r., w którym doprecyzowano zakres zadań w tym między innymi objętych 

wnioskiem, w następujący sposób: 

- rozbudowa sieci wodociągowej w rejonie ul. Spokojna- Andersa-Maczka-Frankla, 

wykonanie dokumentacji 2022r., realizacja zaplanowanych zadań wg zapotrzebowania 

zainteresowanych podmiotów w latach 2023-2024. 

- rozbudowa sieci kanalizacyjnej w rejonie ul. Spokojna-Andersa- Maczka-Frankla, 

wykonanie dokumentacji 2022r., realizacja zaplanowanych zadań wg zapotrzebowania 

zainteresowanych podmiotów w latach 2023-2024. 
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Komisja w trakcie posiedzenia uzyskała wyjaśnienia Prezesa ZWiK, który zadeklarował, że 

w sytuacji, gdy spełnione zostaną warunki formalno prawne (dokumentacja, pozwolenia) oraz 

pozwolą na realizację przedsięwzięcia warunki atmosferyczne, planowane zadanie może być 

wykonane jeszcze w bieżącym roku. 

Zgodnie z art. 3 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków - zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków jest zadaniem własnym gminy. 

Cytowana ustawa w art. 31 przewiduje możliwość odpłatnego przekazania urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych wybudowanych z własnych środków inwestora. Wtedy 

osoby, które mogłyby wybudować z własnych środków urządzenia wodociągowe i urządzenia 

kanalizacyjne, mogą je przekazywać odpłatnie gminie lub przedsiębiorstwu wodociągowo-

kanalizacyjnemu, na warunkach uzgodnionych w umowie. Przekazywane urządzenia, 

powinny odpowiadać warunkom technicznym określonym w odrębnych przepisach. 

Należność za przekazane urządzenia wodociągowe i urządzenia kanalizacyjne może być 

rozłożona na raty lub uwzględniona w rozliczeniach za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Powyższy przepis nie zwalnia jednak inwestora z obowiązku wykonania dokumentacji 

technicznej i uzyskania stosownych pozwoleń. W sytuacji, gdy prace te są już zlecone przez 

ZWiK, po uchwaleniu planu zapewnione będzie finansowanie tych zadań, należy złożony 

w sprawie wniosek uznać za zasadny i przyjęty do realizacji. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie wniosku. 

Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Zygmunt Bochenek, Rafał Bolibrzuch, Jacek Urbański, Tomasz Wisła 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Katarzyna Rożek 

 

4. Petycja - wydłużenie czasu bezpłatnego parkowania. 

Przewodniczący Komisji Zygmunt poinformował o petycji w sprawie wydłużenia czasu 

bezpłatnego parkowania w strefie płatnego parkowania. 

Komisja zapoznała się z treścią petycji.  

 

5. Sprawy bieżące Komisji, zamknięcie porządku obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad – posiedzenie Komisji zakończono. 

 

 

  

Przewodniczący Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Zygmunt Bochenek 
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Przygotował(a): Joanna Chilińska

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


